
Referat virtuelt styrelsesmøde den 20/3, 2023. 

19.30-21.15 

 

Hele styrelsen var med på mødet. 

 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

Den angivne dagsorden blev godkendt på selve mødet 

 
 

2. Valg af referent og mødeleder 
 
Niels referent, Tine mødeleder. 
 

3. Siden sidst.  
3a. Fra diverse udvalg. Se videresendt mail fra Mads og L&S. 

 
Mads og Charlotte har begge deltaget i L og S-møde den 
16/3.  

På dagsordenen var kommende OK-forhandlinger.  
Udvalgsmedlemmerne blev orienteret om de foreløbige idder 
til indhold og til, hvilke tanker bestyrelsen har om 
inddragelse af medlemmer i denne proces. 
Mads startede i øvrigt en diskussion om der bliver udmøntet 
tilstrækkelige midler til de lokale lønforhandlinger. Det er 
hans erfaring at der i praksis nærmest ingen midler er til 
disse. 
Charlotte havde foreslået en forundersøgelse om, hvad der 
reelt bliver brugt. Og at vi kan bruge disse erfaringer til de 
kommende kommunale forhandlinger. 

Charlotte er formelt vores repræsentant. Det undersøges om 
de fremover begge kan deltage som tilfældet var på dette 
møde. 

 
Mads har deltaget i møde i Arbejdsmiljøudvalget (AMU). 
En stor del at tiden var sat af til at diskutere fænomenet 



”supervision”. Han anførte at dette oplevedes som en dårlig 
prioritering af tiden i dette udvalg. 
 
 
3b. Formandskollegiemøde v. Niels og Tine 
 
Niels rundsender det formelle referat fra mødet til styrelsens 
medlemmer. 
 
3c. Status på arbejdsgruppe om servicelovsområdet. 
 

Niels fortalte at de havde haft møde i ad-hoc-gruppen. 
Diskuteret indhold og Niels har til opgave at kontakte to 
mulige oplægsholdere. Påtænkt arrangement i november, 
næste møde i forsommeren. 
Vi diskuterede i den forbindelse Niels´ rundsendte oplæg til 
henvendelse til Task-Force angående området. 
Det blev besluttet at de styrelsesmedlemmer, der har 
kræfter vil kommentere på det og det tages op på næste 
møde.  
 
3d. Henvendelse fra voksenområdet v. Nanet og Niels 

 
Niels og Nanet fortalte at de havde deltaget i et møde 
omhandlende en sag, der vedrører vores medlemmer i 
jobcentrene rundt i landet. Der er sat spørgsmålstegn ved 
om de kan lave psykologiske udtalelser ifm. jobvurdering og 
det kan have mærkbare konsekvenser for både det konkrete 
jobindhold, men også ansættelser som sådan, hvis en 
afgørelse fra Ankestyrelsen gennemføres på landsplan. 
Mette Lauritzen og Susanne Zajac fra 
Beskæftigelsespsykologisk Selskab har haft møder med 
Stockholmsgade m. relevante ekstra kræfter. Sagen er 

derfor i gang. Vi har tilbudt vores digitale platforme til at 
inddrage vores medlemmer, men har ikke fået svar på det. 

 
3e. Indtryk fra Nyborg Strand v. Nanet, Mads og Charlotte. 
 
De tre havde deltaget på Årskurset i PPF-regi  (Pædagogisk 



Psykologisk Forening). Vi drøftede indholdet i kursusdagene 
og de samtaler der havde været med medlemmerne af deres 
bestyrelse. 
Begge dele motiverede til at vi tager initiativ til et fremtidigt 
møde med medlemmer af deres bestyrelse. 
 

 

4. Opflg. Snak om evt. fremtidig deltagelse til UFU-møder (Jvnf. 
sidste referat). 
 
Vi har som tidligere nævnt anledning til at henvende os 

skriftligt til udvalget. Endvidere evt. have deltagelse på et 
møde. 
Vi drøfter det på forestående møde med Dea og aftalte i 
øvrigt at vi forud for evt. deltagelse clearer med hinanden, 
hvem der synes mest relevant som deltager fra styrelsen. 
 

5. Diskussion om måder at inddrage medlemmer på (45 
minutter). 

 

Charlotte og Tine havde lavet oplæg, der var delt i afsnit.  
- aktuelle og forestående handlinger (Forår/sommer). 
- Handlinger vi laver i efteråret. 
- Endvidere ideer til fremtidige fora til inddragelse af 
medlemmer på både PPR, Familie- og børn/behandling og 
voksenområdet. 
 
Særligt diskuteredes formål med og muligt indhold og brug 
af spørgeskemaer for at få mere viden fra vores medlemmer. 
Til eget brug, men også til videregivelse til Stockholmsgade. 
 
Til næste møde laver Niels et oplæg til kort 
præsentationsnyhedsbrev til vores medlemmer. Dette skal 
indholde noget om KAPS som enhed, herunder en kort 

præsentation af hver af os styrelsesmedlemmer. 

Skrives i DOX så alle kan skrive videre i det. 
 

Hvad angår den tidligere aftalte præsentation på FB og andre 
regier, skal Mads sende billede og præsentation til Tine. Hun 
står for det videre. 



 
Der blev undervejs skrevet nye ting og lavet præciseringer i 
oplægget fra Tine og Charlotte. Dette bruges fremadrettet i 
processen. 
 
 

6. Initiativ til sektionsrådsmøde? ved Niels 
 
Niels fortæller om baggrunden for forslaget om at mødes 
med de andre sektionsstyrelser. Dette drøftes videre på 
mødet den 1/5. 
 

7. Evt. 
 
Tine havde forslag om at undersøge muligheden af at have 
hybrid løsning på kommende GF i KAPS. Vi er i 
udgangspunktet enige i ideen. Niels fortæller at dette er 
diskuteret før. Og at det i den forbindelse er vigtigt at der er 
massiv praktisk – evt. økonomisk støtte til dette fra 
Stockholmsgade. Det aftales at kontakte den i 
Stockholmsgade, der står for det. 

 
Der diskuteres lidt omkring situationen for ”Familiehusene” 
som de er præsenteret i loven ”Børnene først”. De er her 
tiltænkt den væsentligste del ift. forebyggelse af 
anbringelser. Der viser sig allerede nu eksempler på at disse 
besættes uden ansættelse af psykologer. 
Niels følger op på dette i samarbejde med bla. Mads og 
Charlotte. 

 

Punkter til næste dagsordenen: 
- Fortsættelse af punktet om inddragelse af medlemmer. 
- Snak om muligt sektionsrådsmøde. 
- Snak om muligt møde med PPF. 

- Diskussion af fremtidig anvendelse af Vibeke Hjulmand. 
- Ideer til indhold på Vingsted 2024. 
- Datofastsættelse for møder resten af perioden. I 
udgangspunktet er der forslag om et i slutningen af juni 
(virtuelt) og et fysisk i august. Dette med deltagelse af Dea 
og Rose-Marie fra bestyrelsen. 


